

	AssensSpejderne	Initialer.: PSB
	Referat fra bestyrelsesmøde Mandag 18. august 2025 kl. 19.00 Bæverhytten	Dato: 18. august 2025
		Referent: Stine

Dagsorden

Deltagere: Pernille, Doris, Stine, Martin, Blomme, Rune & Hanne.

1. Velkommen ved forpersonen

Referat:

- Orientering fra Jørgen fra Specialsport.dk. Han kommer med på teams og orienterer os i løbet af mødet.
Intet er fastlagt. Dette er blot orientering. Der sendes en PDF og link til guide og kursusside til Pernille.
Der kan tilbydes sportspraktik i 4 uger. Der skal være en tydelig aftale med familien og Specialsport.
Stort ønske herfra om flere anden etniske børn. Her kan tilbydes frivillige til en evt. sprogbarriere.
Jørgen fortæller om ønsket fra dem om at vi bliver plus-hold i Specialguiden. Alt er gratis, hvis der laves et plus-klub med specialhold. Der skal findes ledere og evt. med hjælpere. Det er spejdergruppen der selv definerer den gruppe man ønsker og hvor mange gruppen kan rumme. DDS har altid inkluderet alle, men der dog begyndt at komme specialhold i DDS i andre grupper.
Snak om at lave en uddannelsesdag som alle er med til.

Vi melder os til Pluslisten hvorefter de kommer i skolepraktik i 4 uger.

2. Valg af referent - *Stine*

3. Godkendelse af dagsorden: *Dagsorden er godkendt med et ekstra punkt omkring SpecialSport*

4. Bordet rundt og siden sidst – samt børnetal og ledersituation ved grenledere

Referat: Ledermøde: De laver et referat som kan læses. Trækker de vigtige punkter frem. God stemning. Det er svært at fastholde de unge.
Seniorgruppe er lidt opdelt. Der er brug for ekstra hjælp ved juniorklubben.

Måske var tanken at ryste posen lidt. Måske er Søs nødt til at stoppe pga. sit arbejde. Erik kunne støtte op om Søs. Erik kunne godt tænke sig de lidt større. Vi kommer til at have brug for forældre som er med på vores spejderture som forældrehjælpere. Tobias vil gerne tilbyde sig i juniorklubben. Stine kontakter Emils far Martin.

Stine og Doris vil gerne tilbyde at komme med på fælleslejren. De tjekker lige op om de kan og melder tilbage.

4.1. Medlemsrapport fra det danske spejderkorps

Referat: Den ser godt ud med medlemstallet. Vi har en god normering. Det kunne være spændende at se hvor længe vi holder på medlemmerne i gennemsnit. Tobias spørger Brian om det er muligt.

Rune og Blomme holder kontakten med tropsspejderne som er på efterskole og inviterer dem til arrangementer. Dette er med god succes.

5. Opfølgning fra sidste møde jf. referatet:

5.1. Status på ny leder efter Victor; se ovenstående:

Referat: Se ovenstående ved punkt 5.

Erik hjælper Søs midlertidigt. Lederne tilbyder hjælp indtil der kommer en løsning.

5.2. Status på varmeanlæg v. Pernille:

Referat: Der er ikke en tilbagemelding fra AP Møller fonden. Vi har 15.000 kr. fra Fynske bank. Varmeanlægget er indstillet og radiatoren er slået fra. Tilbuddet var 29.000 kr.

5.3. Status på fondsansøgninger v. Tobias og Stine:

Referat: Liste med fonde der kan søges er delt ud på bestyrelsesmødet. Stine og Hanne tjekker op på hvilke fonde der er relevante for os. Derefter sætter de sig sammen og søger. Pernille rykker den ansøgning hun har søgt.

Blomme kontakter Stefan ang. det gamle tilbud og Tue ang. et nyt tilbud.

Blomme har søgt SparNord fonden og den er afslag med opfordring i at søge igen.

Man skal søge inden årets udgang til projekter i det kommende år. Det kunne med fordel sættes på dagsorden.

Der er mål på loftet. Der er noget skorstensinddækning der er hul på. Der skal kontaktes en tømmer der kan komme med et tilbud.

Pernille tjekker op forsikringsbetingelserne i forhold til skadedyr.

Blomme henter et tilbud hjem fra en tømmer. Pernille hører Lasse om han kender nogen der kan lave det. Blomme sender en kort beskrivelse af problemet. Tobias og Stine kigger på det.

Stine er i gang med at søge ved morgensangspuljen.

5.4. Godkendelse af udviklingsplan v. Pernille

Referat: Den er godkendt. Hanne lægger den på hjemmesiden.

6. Indkomne emner:

6.1. Præsentation af rød tråd v. Hanne

Referat: Blomme præsenterer dokumentet omkring den røde tråd. Grenlederne kan søge inspiration til forløb ude i gangen hvor der hænger et opslag. Den ligger også i læderrummet. Specialmærker tages kun fra Junior. Ved denne røde tråd tydeliggøres forventninger til den nye gren. Den ligger på hjemmesiden på et tidspunkt.

7. Økonomi

7.1. Kontingentstigning ved divisionen v. Blomme

Referat: Divisionen og hytten har nu opdelte regnskaber så det er gennemskueligt hvad der er hvad. Der skal laves nye konteringsregler. Kontingentet er steget til 75 kr. på kontingentet efter ekstraordinært divisionsmødet. Der skal indeksreguleres fremadrettet i divisionen fordi der er et nedsivningsanlæg der skal laves.

Kontingentet korrigeres i budgettet i vores gruppe.

7.2. Økonomi v. Tobias:

Referat: Tobias laver et særligt budget som er gennemgået på bestyrelsesmødet.

Brian og Tobias har lavet en gennemgang af kontoplanen.

Dette er bl.a. på socialt udsatte, som vi skal rapportere til kommunen.

Vi har lavet konto

Kreditorer sender mails til den gamle kasser mail. Det er Tobias i gang med at holde øje med.

Roser til dem der i sommerlejr bruger arrangement-systemet under medlemsservice. Der ønskes et kursus i det: Sådan gør du. Tobias tjekker op på om DDS har en video om hvordan man bruger systemet.

Sommerlejr-afregning: Der er kommet en Excel-ark model. Der skal laves et internt regnskab. Det er ikke før lavet ved det små lejrer, da det holdes indenfor budgettet.

Hvis der er over 500 kr. skal der laves et regnskab.

Vi har et overskud på 24.000 kr. i forhold til hvad der var budgetteret med. Der er ikke brugt penge på kurser.

Det er fint at have lidt overskud på den kommende store sommerlejr.

Tobias laver et opdateret budget, som sendes med ud med dette referat.

8. Udvalgte kommende aktiviteter:

8.1.Spejder for en dag

8.2.PULS-løb

8.3.Arbejdsdag

8.4.Røde Kors indsamling

8.5.Lederhøstfest: *Lørdag d. 4. okt. for bestyrelse, lederne og senior.*

Der kommer små rettelser i årshjulet.

Referat: Martin vil kigge på alarmsystemet. Det kræver en dags arbejde. Det kunne tages med på arbejdsdagen evt. laves det inden.

9. Eventuelt

Kan vi søge sponsorstøtte til Spejdernes lejr og der skal og findes fonde til at søge nye telte.

10.Planlægning af næste møde den 20. oktober 2025, jf. årshjul